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El centenari de l’empesa Roca
Radiadores no ha estat una efe-
mèride que hagi passat sense
pena ni glòria per les ciutats de
Viladecans i Gavà. La històrica
fàbrica, cabdal per entendre el
desenvolupament industrial d’a-
quests municipis durant el segle
XX i protagonista d’alguna de les
conquestes més celebrades del
moviment obrer, és ara prota-
gonista de nou, però per al sec-
tor del totxo. I és que els res-
ponsables de l’empresa van
anunciar que traslladarien la
seva seu mundial a la planta de
Gavà-Viladecans, com una es-
pècie de retorn nostàlgic al lloc
que va impulsar la companyia a
tots els racons del món. 

A canvi, però, les adminis-
tracions locals s’hi han de posar

bé per tal de realitzar un projec-
te que comportarà maldecaps als
departaments d’urbanisme dels
dos consistoris i de l’Àrea Me-
tropolitana. L’empresa està ul-
timant un projecte de reurba-
nització dels seus 275.000 me-
tres quadrats per tal de reduir les
seves instal·lacions i poder co-
mercialitzar la resta dels te-
rrenys. Actualment, l’empresa
només ocupa una quarta part de
tota la parcel·la, que s’estén des
del carrer de l’Agricultura de
Viladecans fins a l’estació de la
Renfe de Gavà. 

“Hem demanat a l’empresa
que mantingui la producció i els
llocs de feina, a més d’instal·lar
aquí el seu centre d’I+D”, ha ex-
plicat a Línia Mar Pere Gutié-
rrez, tinent d’alcalde i respon-
sable d’urbanisme de l’Ajunta-
ment de Viladecans. “L’empre-
sa vol posar en valor el seu sòl
perquè actualment té una fà-
brica sobredimensionada, ja

que gran part de la producció la
té en altres països”, ha afegit. Els
consistoris estan esperant que
es formalitzi la proposta de
Roca per urbanitzar tots aquests
terrenys, i ja tenen assumit que
se n’hauran de canviar els usos,
que actualment són industrials,
per passar a ser residencials,
molt més rendibles econòmi-
cament. “El que sí que volem és
que hi hagi habitatge protegit i
que les instal·lacions estiguin
obertes al nou barri”, ha expli-
cat Gutiérrez, conscient de la
magnitud de la urbanització
que, en gran mesura, afectarà
terrenys de Viladecans. 

Així, abans que acabi l’estiu
Roca farà la seva proposta, i les
administracions hauran de tre-
ballar per requalificar terrenys i
satisfer la companyia. Aquesta
publicació s’ha intentat posar
en contacte amb l’empresa per
conèixer més detalls sobre el
projecte, sense èxit.

L’urbanisme passa per Roca
» L’empresa ultima un projecte per reurbanitzar part dels terrenys que té entre Gavà i Viladecans
» Els ajuntaments assumeixen que hauran de requalificar les parcel·les per satisfer la companyia

Marc Pidelaserra
BAIX LLOBREGAT

GAVÀ4L’Ajuntament de Gavà
tindria en paral·lel un altre
projecte en marxa aprofitant
els plans de Roca. Es tracta del
barri de la Barceloneta, enca-
bit entre les instal·lacions de la
fàbrica, el qual compta amb di-
verses construccions de cases
de planta i planta i pis de bai-
xa qualitat. 

Segons ha pogut saber Línia
Mar, l’alcaldessa Raquel Sán-
chez hauria confirmat a la res-
ta de grups polítics del Ple que
s’està treballant per enderrocar
l’actual barri i aprofitar la reur-
banització per traslladar els
veïns i ordenar millor aquest
punt de la ciutat. 

El grup local d’ERC ha mos-
trat la seva preocupació per

tot plegat, ja que el projecte de
Roca s’està portant “amb molt
secretisme”, fet que els fa pen-
sar “en un possible pelotazo”. 

Des del consistori gava-
nenc, preguntats per aquesta
publicació, han preferit no fer
declaracions al respecte. 

Amb tot, Gavà no és l’única
ciutat amb plans paral·lels. Vi-
ladecans té sobre la taula el pro-
jecte de reforma del polígon in-
dustrial del Centre, el més an-
tic de la ciutat. 

En concret, el consistori
treballa en l’ampliació de l’a-
vinguda del Segle XXI, que ve
des de Sant Boi i es preveu que
connecti amb el centre de Gavà,
una acció que també necessita
la complicitat de Roca. 

Preocupació pel 
futur de la Barceloneta

L’empresa i els ajuntaments hauran d’entendre’s per tirar endavant el projecte urbanístic. Foto: Ajuntament de Viladecans
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Opinió

per David Rabadà

És històric que les lleis no re-
flecteixen la justícia social. És
també un fet que sovint la
pressió social va per davant de
les decisions polítiques. I és en-
cara més evident que els inte-
ressos mouen els fils dels par-
tits que diuen representar-
nos. Doncs ara Podemos ens
en mostra un exemple inne-
gable. Aquest partit sempre
s’ha caracteritzat pel 15M, per
les mobilitzacions socials i per
la lògica moral en contra de les
lleis injustes. Desgraciada-
ment davant del referèndum
català s’ha postulat a favor de
la Constitución del 31 d’octu-
bre de 1978, tot i que aquesta
llei no la van votar ni la majo-
ria de demòcrates actuals, ni

els membres de Podemos. Per
a Podemos no és vinculant el
referèndum perquè no s’ajus-
ta a la Constitución. 

Per tant cal esperar un can-
vi de llei abans que el poble ex-
pressi què vol a través de les
urnes. En fi, què fou abans, o
la Constitución o el dret a vo-
tar? Convindrem que poder
votar va primer que la Consti-
tución. En altre cas no van po-
der existir ni la República fran-
cesa, ni la revolució bolivaria-
na. Queda clar doncs que Po-
demos es fa afí al discurs a fa-
vor de la Constitución que de-
fensen PP, Cs, PSOE, PSC i ara
també Podemos. Tots plegats
semblen diferents gossos amb
el mateix bordar. Bup!

Un diari participatiu

4Podemos no pot

Actualitat a la xarxa

#DubtesComuns #MossulAlliberada #ContraLesCordes

@canofite: Si Colau no entiende que en
septiembre debe apoyar el referéndum y,
dicho eso, promueva libertad de voto en-
tre los suyos, su espacio se reducirá.

@txellfeixas: A Mossul se celebra una vic-
tòria costosa: milers de morts, gairebé un
milió de desplaçats i una recuperació de
mil milions de dòlars, diu l’ONU.

@gabrielguerrac: A estas alturas la pre-
gunta ya no es si Rusia trató de ayudar a
Trump a ganar. Es si Rusia quiere que se
sepa, para debilitarlo.

Tribuna

per Iu Forn

4Una societat de revenda 

El periodista i guionista David
Broc explicava a Can Basté
(RAC1) com funciona el món
de la bamba (sí, ara en diuen
esportives, però he decidit
que tinc dret a seguir anome-
nant bambes a les bambes).
Les marques creen una ex-
pectativa i posen de moda un
model que podria vendre mil
milions d'unitats a tot el món
(com per dir una xifra), però
només en fabriquen 100 mil
(com per dir una altra xifra).
Què passa? Que els consumi-
dors compulsius “necessiten”
tenir aquell producte. I això ha
creat una nova feina: la del re-
venedor d'il·lusions “bambe-
res”. El negoci consisteix a
pagar una misèria a algú per-
què faci cua tota la nit a la por-
ta d'una botiga que tingui pre-
vist vendre el model de bam-
ba buscat per un munt de per-
sones disposades a pagar el
que sigui per ell o a crear bots
(robots, usuaris inexistents) a
internet per participar en els
sortejos que s'hi fan per acce-
dir a un dels parells. Un cop
tens el material, au, a posar el
preu que la gent estigui dis-
posada a pagar i tu ja tens feta
la nòmina del mes.

Però aquesta feina no és

molt diferent de la de qui viu de
revendre entrades de concerts.
Ja ho sap, oi? Aquest matí a les
10 es posen a la venda les en-
trades per a un concert de Pa-
quirrín (poso per cas). I a les 10
del matí i un segon ja no que-
da cap entrada. I resulta que a
aquella hora ja són totes a la re-
venda a uns preus de format-
ge “artesà” d'una fira medieval.

Però aquesta feina tampoc
és molt diferent de la de llogar
un pis (o uns quants) de 50
metres quadrats al centre de
BCN per 2 mil euros i rellogar-
lo als “guiris” a través d’A-
irbnb a 500 euros la nit. O la de
passejar turistes en cotxe sen-
se pagar cap llicència ni impost.
O tantes altres.

Paral·lelament, vivim en el
món del low cost. Una samar-
reta val 5 euros i la comprem
perquè ens durarà 15 rentades,
ja que per 5 euros la qualitat és
la que és, però és que a més,
tampoc ens durarà com a con-
sumidors perquè de seguida
necessitarem comprar-ne una
altra que estigui més de moda.
I, esclar, per vendre samarre-
tes a 5 euros en locals del cen-
tre d'una ciutat, on el preu del
metre quadrat de lloguer és de
no-sé-quants-milers-d’euros i

que surtin els números, el se-
cret és que qui fabrica la sa-
marreta i qui la ven cobrin
uns sous de misèria.

I, esclar, per poder pagar un
pis de lloguer que està a uns
preus impossibles per culpa
de la inflació que ha creat
Airbnb, la gent que ven sa-
marretes a 5 euros s'ha de de-
dicar a revendre bambes, en-
trades i el que calgui a gent dis-
posada a pagar-ne el que sigui.
Però com qui vol les bambes
súper de moda resulta que és
qui ven samarretes de 5 euros
i completa el sou llogant pisos
d’Airbnb i ni així hi arriba,
aquest ha d'apujar el preu de
les habitacions als guiris i, per
tant, també acaba apujant el
preu del lloguer de qui li revèn
les bambes. I llavors el de les
bambes ha d'apujar-ne el preu
per poder pagar el pis que
també ha pujat de preu... i així
fins a l'infinit.

Ei, però no pateixi, que ja
hem sortit de la crisi i no vi-
vim cap bombolla de res per-
què quan va esclatar l'última
ja vam aprendre el que no
s'ha de fer per no repetir-la. I,
endavant!

Publicat a El Nacional.cat
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GARANTIES4“Res no podrà actuar con-
tra les persones. La victòria la farà possi-
ble la gent”. Amb aquestes paraules es va
dirigir el president de la Generalitat, Car-
les Puigdemont, al miler de persones
que van omplir el TNC el 4 de juliol per
presenciar l’acte de presentació, per part
del Govern, de les garanties democràti-
ques de l’1-O. L’exposició pública de tota
l’estructura legal del referèndum ja havia
començat el matí del mateix dia, en
aquest cas per part dels partits.

Així doncs, després de la destitució de
Jordi Baiget de la conselleria d’Empre-
sa i Coneixement, el Govern va voler en-
viar un missatge d’unitat i determinació
trencant la incertesa que envoltava el re-
ferèndum des del dia que se’n va anun-
ciar la data. “El referèndum és la garan-
tia perquè tots els catalans es puguin ex-
pressar. El seu vot decidirà”, va deixar
clar Puigdemont. 

I com s’aconseguirà això? La llei del
referèndum serà l’encarregada de donar
cobertura jurídica i garanties a tot el pro-
cés. Està previst que la seva aprovació es
faci a principis de setembre. La norma
preveu, en el seu article 4, que el Parla-
ment declararà la independència, durant
els dos dies següents, si el Sí obté més vots
que el No, mentre que si és al revés es con-
vocarien de forma immediata eleccions

autonòmiques. Les garanties de tot aquest
procés les establirà una Sindicatura Elec-
toral, que tindrà unes funcions similars
a les que normalment desenvolupa la
Junta Electoral. Aquest organisme tam-
bé tindrà l’encàrrec de buscar els obser-
vadors internacionals, que faran el se-
guiment de tot el procés de convocatòria
del referèndum per garantir el seu co-
rrecte desenvolupament.

L’altra pota clau d’aquest procés serà la
llei de transitorietat, que segons el Govern
ha de ser l’encarregada d’establir com se-
ria la separació amb l’Estat si guanya el Sí.
Es farà pública a finals de mes però tot in-
dica que només s’aprovarà un cop es co-
neguin els resultats de l’1-O.

Per tal que la ciutadania pugui conèi-
xer millor aquest procés electoral, el Govern
té previst desplaçar-se a més de 200 ciu-
tats i pobles per explicar-ne els detalls.

SENSE MÍNIM DE PARTICIPACIÓ
L’endemà dels dos actes de presentació dels
detalls de l’1-O, el vicepresident del Govern,
Oriol Junqueras, va defensar en una en-
trevista a TV3 que no s’hagi fixat un mínim
de participació per no afavorir el boicot. Se-
gons Junqueras, “no s’ha establert mai” un
mínim de participació en altres referèn-
dums, i va posar com a exemple els de la
Constitució espanyola o el de l’OTAN.

» Govern, Junts pel Sí i la CUP presenten la llei que ha de permetre tirar endavant el referèndum de l’1-O
» Puigdemont diu que la ciutadania, amb la seva participació, té el poder perquè la jornada sigui un èxit

“Ho farà possible la gent”

REFERÈNDUM4Diferents veus han ex-
pressat en els darrers mesos que l’1-O po-
dria ser una reedició de la jornada partici-
pativa que va ser el 9-N. Des del Govern,
però, defensen que això no serà així.

Els arguments per mantenir que aques-
ta votació no tindrà res a veure amb la del
novembre del 2014 són variats. En primer
lloc, recorden que l’1-O serà un referèndum
efectiu que complirà amb les garanties de-
mocràtiques de la comunitat internacio-
nal, mentre que el 9-N va ser “una consulta
popular”. Un referèndum, afegeixen des
del Govern, que serà vinculant i del qual
se n’assumirà “l’organització i les res-
ponsabilitats polítiques”, cosa que no va
passar el 9-N, ja que no era vinculant i l’or-
ganització va anar a càrrec de voluntaris. 

Tot i que la del cens és una de les in-
cògnites que encara queda per resoldre, el
Govern defensa que, a diferència de l’au-
togenerat del procés participatiu, aquesta
vegada hi haurà un cens conegut. Pel que
fa als col·legis electorals, tot i que ja hi ha
ajuntaments que han dit que no cediran es-
pais municipals, la intenció de l’executiu
és que es voti als mateixos llocs que es vota
en qualsevol altra convocatòria electoral.

Per últim, les meses electorals tindran
un llistat amb els electors i urnes conven-
cionals –s’ha iniciat el procés per comprar-
les i n’assumiran la responsabilitat Oriol
Junqueras i Raül Romeva–, mentre que el
9-N no hi havia llista. Els membres de les
meses aquest cop no seran voluntaris,
sinó que es farà un sorteig per escollir-los.

“No serà un altre 9-N”
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LLENGUA4El Tribunal Supe-
rior de Justícia (TSJC) ha donat
la raó a la trentena de famílies de
l’escola Josep Guinovart que van
reclamar l’escolarització dels
seus fills en castellà. Ara, el cen-
tre està obligat a impartir el 25%
de les classes en espanyol en al-
menys la meitat de les aules.

Tot va començar a finals de
l’any passat, quan aquest grup de
famílies van demanar a la direc-
ció del centre canviar el projecte
lingüístic i fer un terç de les clas-
ses en català, un altre terç en cas-
tellà i les restants en anglès. Al
mateix temps, un altre col·lectiu
de pares van defensar el model
del centre i que el català fos la llen-
gua vehicular, instant els discor-
dants a “no trencar” el funciona-
ment del projecte educatiu del
centre. Davant d’aquesta situació,
els pares que reclamaven l’esco-
larització en castellà van portar la
qüestió als tribunals, els quals els
han acabat donant la raó. 

L’Assemblea per una Escola
Bilingüe (AEB) ha mostrat el
seu suport als pares de l’escola
que volen l’escolarització en cas-
tellà. De fet, el dia 13 va convocar
veïns i polítics en una concen-
tració on van denunciar un pre-
sumpte assetjament contra les fa-
mílies que volen que els seus
fills facin més castellà a l’escola. 

Des de l’Ajuntament, per la
seva banda, van emetre un co-
municat assegurant que “la ma-
joria de les famílies aposten pel
manteniment del projecte de
l’escola amb el català com a llen-
gua vehicular”. L’alcaldessa, Ma-

ría Miranda, defensa la immer-
sió lingüística, la qual creu que
“ha estat un èxit” i un model
“exemplar” de convivència. 

Sobre aquesta qüestió, So-
mescola manifesta el seu suport
a l’escola “davant l’assetjament ju-
dicial” que pateix a partir de
“comptades persones que volen
segregar els seus fills” d’un model
educatiu “clarament exitós”. 

Des d’Ensenyament han in-
format que estan treballant amb
l’escola Josep Guinovart per apli-
car la resolució judicial el pròxim
curs amb el menor impacte pos-
sible sobre el projecte lingüístic.  

Un jutge obliga la Guinovart 
a fer més hores en castellà 

» El 25% de les classes s’hauran de fer en castellà a la meitat de les aules
» L’Ajuntament defensa la immersió i Somescola alerta que perilla

Castelldefels tanca unes
Festes del Mar massives

TRADICIÓ4Un any més, les
Festes del Mar van ser tot un èxit
de convocatòria. “Són unes fes-
tes fantàstiques”, valora l’alcal-
dessa, María Miranda. La cele-
bració va tenir lloc del 13 al 16 de
juliol amb un programa molt
vinculat a la tradició marinera de
la ciutat i en el marc de les fes-
tes de la Mare de Déu del Carme.

“Un cop més s’ha demostrat
que són un encert total”, expli-
ca Miranda, que celebra que

“hagi vingut moltíssima gent”,
cosa que ha fet batre rècords
d’assistència a les festes. 

Durant tres dies, Castellde-
fels va recordar el seu passat de
la mà de diferents activitats pen-
sades perquè tots els públics, de
grans a petits, hi gaudissin. En-
tre els espectacles més destacats
hi va haver l’encesa de bengales
des del Castell del divendres 14
o l’imprescindible Desembar-
cament de Pirates del dia 15. 

Reclamen més seguretat a les
vies per evitar atropellaments
REIVINDICACIÓ4Els familiars
de Mateus, el noi de 15 anys que
va morir atropellat el 20 de juny
mentre creuava les vies, van
manifestar-se el 5 de juliol per
reclamar més mesures de segu-
retat per evitar atropellaments i
la construcció d’un pas segur per
sobre de les vies de rodalies. 

En declaracions als mitjans,
Concha Loranca, la mare de
Mateus, va reconèixer que “no
s’han de creuar les vies”, però va
criticar que “no es pot consentir”
que aquells que havien d’arran-
jar el forat de la tanca per on va

passar el seu fill no ho hagin fet.
“Aquí hi ha responsabilitats”,
va etzibar Loranca. 

Per la seva banda, Adif va la-
mentar l’accident i va explicar
que la zona per on va accedir a
les vies el noi havia estat tanca-
da feia dos mesos. A més ha fet
una crida a la ciutadania recor-
dant que no s’han de creuar les
vies per on està prohibit. 

El consistori, per la seva ban-
da, es compromet a traslladar les
reclamacions de la família a Adif
i diu que actua amb rapidesa
quan detecta forats a les tanques.

Els delictes es redueixen 
un 5% durant l’últim any

SEGURETAT4A la reunió de la
Junta de Seguretat, que va tenir
lloc a finals del mes passat, es va
constatar la baixada dels delic-
tes a la ciutat. En concret, entre
el maig de l’any passat i l’abril
d’enguany, els fets delictius van
descendir un 5,4% en relació als
12 mesos anteriors. D’aquesta
manera, destaquen des del con-
sistori, es confirma la tendència
a la baixa iniciada el 2015. 

Entre altres, destaca la re-

ducció dels robatoris amb for-
ça –un 8,8%– dels robatoris
amb intimidació –baixen un
15%–, a l’interior de vehi-
cles –20% menys– i els robato-
ris amb força a establiments
comercials –els que més baixen,
amb un 35%–. 

Per contra, les dades també
assenyalen que entre gener i
març hi va haver un augment
dels robatoris en domicilis d’un
16% respecte de l’any anterior. 

Mobilitat | Canvis a les línies de bus L94 i L95
L’Entitat Metropolitana del Transport ha introduït una sèrie de canvis per intentar mi-

llorar les línies L94 i L95 d’autobús. En concret, l’L94 ha vist augmentada la seva fre-
qüència de pas de 20 a 15 minuts i a partir del setembre s’hi introduirà un nou vehicle. A

més, l’L95 compta amb un bus més que podria solucionar la sobreocupació de la línia.

Encesa de bengales al Castell. Foto: Oriol Pagès/Ajuntament
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Accions concretes per millorar
la mobilitat a la plaça Colom

MOBILITAT4L’Ajuntament ha
posat en marxa una sèrie de
mesures per tal de millorar “la
convivència entre vianants i ve-
hicles” a la plaça Colom, a l’es-
pera de poder implantar els pro-
jectes que hi contempla el Pla de
Mobilitat Sostenible (PMUS). 

Entre altres, s’elevarà el pas
de vianants de l’entrada de la ro-
tonda en sentit nord, amb la qual
cosa s’obligaria els cotxes a re-
duir la velocitat, i la instal·lació
de baranes, que impediran que
els vianants creuin per on no
deuen fer-ho. Es tracta de me-
sures provisionals, a l’espera de
resolució definitiva. Per altra
banda, des del govern municipal
han explicat que s’està treballant
per implementar millores per a
la circulació a la plaça Colom
amb l’objectiu de millorar la se-

guretat i la reducció d’accidents.
D’aquesta manera, el consistori
s’ha proposat explorar vies que
permetin “la lliure circulacuó
de ciclistes i vianants a l’interior
de la rotonda que hi ha a la pla-
ça, tal com marca el PMUS.

PAL·LIAR ELS PROBLEMES
El consistori remarca que ha
pres aquestes mesures per tal de
“pal·liar” problemes de convi-
vència entre els vianants i els ve-
hicles que hi circulen. 

Paral·lelament, des de la Ge-
neralitat es treballa en un projecte
constructiu per a la creació d’un
nou carril bus i una via ciclista a
la carretera C-245, entre Cas-
telldefels i Cornellà. Les obres es-
tan programades per a l’any vi-
nent i també volen fomentar la
convivència de vianants i cotxes.

CONSULTA4Els veïns de les
Botigues de Sitges, un barri que
administrativament pertany a la
localitat del Garraf però que, de
facto, és una extensió del barri
Marítim, podran decidir l’any vi-
nent si s’adhereixen a Castell-
defels o no. Així ho va anunciar
l’alcalde de Sitges, Miquel Forns,
que reconeix que les Botigues és
un nucli “molt vinculat a Cas-
telldefels tant per continuïtat
urbanístic com per l’ús de ser-
veis”. La consulta, explica Forns,
no serà vinculant, però servirà
per saber què en pensen els més
de 1.500 veïns d’aquest barri
que té el centre urbà del muni-
cipi al qual pertanyen –Sitges–
a 15 quilòmetres de distància. 

Està previst que la consulta
sigui portada al Ple de Sitges a la
tardor perquè es pugui fer de
cara a l’any vinent. S’organitza-
rà d’acord amb la Llei de Con-
sultes populars no referendà-
ries i, malgrat que el seu resul-
tat no suposarà en cap cas una
segregació –en cas que sortís que
sí–, sí que serà un instrument và-
lid per abordar un conflicte que
s’allarga des de fa molts anys. 

ALLUNYAT DEL NUCLI URBÀ
Una de les principals queixes
dels veïns de les Botigues és

que per anar a Sitges han d’a-
gafar el cotxe i passar o bé per
una carretera plena de revolts o
bé pagar peatge. 

Per altra banda, aquest barri
pateix una manca de serveis
que fa que els veïns hagin de re-
córrer a Castelldefels, un ajun-
tament que proporciona –previ
pagament del consistori de Sit-
ges– prestacions sanitàries o
educatives. “Són ells els princi-
pals afectats i són ells els qui me-
reixen tenir veu i vot en aquest
assumpte”, afirma Forns al res-
pecte. Amb tot, l’alcalde recor-

da que un resultat favorable a
l’adhesió de les Botigues a Cas-
telldefels hauria de comptar pri-
mer amb el vistiplau dels plens
de Sitges i de Castelldefels i, fi-
nalment, de la Generalitat. 

Aquest procés coincideix en
el temps amb l’impuls de la pla-
taforma El Montserratí és co-
marca, que pretén buscar su-
ports per crear-ne una de nova
a la zona nord del Baix Llobre-
gat. Una reivindicació que, con-
juntament amb la de les Boti-
gues, poden canviar la fesomia
de la comarca pròximament. 

Les Botigues estan a 15 quilòmetres del centre de Sitges. Foto: Google Earth

Els veïns de les Botigues votaran
si volen adherir-se a Castelldefels
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MOBILITAT4Estrena agredolça
de l’esperat carril bici que re-
corre la Carretera de la Vila
cap al Camí del Mar, i que per-
met unir el nucli urbà amb la
platja. L’esperat vial, pendent de
construcció des de fa anys per
part de la Generalitat, ha estat
rebut amb escepticisme pels
veïns, que hi veuen alguns as-
pectes força millorables. Pre-
guntats per Línia Mar, diversos
ciclistes han expressat la seva
preocupació per la falta d’ele-
ments de separació entre la ca-
rretera i el carril bici, atès que és
una via molt transitada fins i tot
per camions, i un accés directe
a l’Outlet. A més, algunes per-
sones assenyalen que hi ha
trams on el ferm és irregular, i
apunten que fins i tot s’hi ha
produït alguna caiguda.

Mentrestant, l'Ajuntament,
ha estat durant les últimes set-
manes millorant la xarxa de
carrils bici urbans que desem-

boquen en aquest eix de mobi-
litat entre el nucli urbà i la plat-
ja. S'han condicionat quatre
quilòmetres de carrils bici sobre
vorera en vuit carrers principals
dels barris de Sales i de Sant
Jordi-Gabrielistes. S'han pintat
o repintat els carrils per segre-
gar-los de la resta de l'espai
per als vianants i, també, s'han
ampliat set passos de vianants
en aquests recorreguts.  

El consistori ha explicat que
d’aquí a poc s’incorporaran nous
trams a l'avinguda del Mil·lenari
i al passeig de la Marina i, a mit-
jà termini, està previst que la
xarxa s'incrementi de manera
notable amb la creació de carril
bici a la carretera comarcal, a la
carretera de Sant Climent i en
l'enllaç del Camí del Mar amb
l'Espai Natural del Remolar i
amb la platja de la Murtra.

No hi ha cap element separador de carril bici i calçada. Foto: Marc Pidelaserra

Divisió d’opinions pel 
nou carril bici cap a la platja 

» L’esperat vial que porta al litoral presenta dubtes de seguretat
» El consistori ha millorat el conjunt de carrils bici per afavorir-ne l’ús

El Teatre Al Carrer s’instal·la
en la “comoditat familiar”

CULTURA4L’icònic Festival de
Teatre Al Carrer, que enguany ha
celebrat la 28ena edició, es des-
infla volgudament per part de
l’Ajuntament. Si la crisi econò-
mica ja va fer repensar el festi-
val, retallant dies i rebaixant les
contractacions de grups inter-
nacionals, els darrers anys el
consistori ha optat per fer menys
difusió de l’esdeveniment per tal
que les aglomeracions siguin
cosa del passat i el Teatre al Ca-
rrer sigui un festival “còmode i
familiar”. Així ho ha explicat a Lí-
nia Mar el responsable de co-

municació de l’empresa pública
Viqual, Sergio Rodríguez, el qual
ha explicat que en aquesta edi-
ció el divendres va ser un dia de
molt poca assistència de públic,
però que en conjunt la ciutada-
nia “se sent molt orgullosa del
festival”, i que darrerament l’e-
quip organitzador aposta per
“no buscar més públic, sinó
mantenir la qualitat, amb pro-
ducció variada”. Rodríguez ha
explicat que el parc de Can Xic
s’ha consolidat com a espai re-
llevant del Festival, i que s’a-
postarà per potenciar-lo.

Les famílies vulnerables 
no patiran talls d’aigua

SERVEIS BÀSICS4L’Ajuntament
i Aigües de Barcelona han signat
un protocol per a garantir el
subministrament d'aigua a qui
no pugui pagar per falta de re-
cursos econòmics, en aplicació
de la Llei 24/2015. El protocol se
suma a les mesures posades en
marxa unilateralment des de fa
cinc anys per Aigües de Barce-
lona per no tallar l'aigua a nin-
gú que no la pugui pagar. 

Des del 2012, a més de ga-
rantir l'aigua, la companyia dis-
posa d'un Fons de Solidaritat per
ajudar a pagar el consum d'aigua

a les famílies amb dificultats.
Aquest fons, que es gestiona en
coordinació amb els serveis so-
cials dels municipis de l'àrea
metropolitana proveïts per Ai-
gües de Barcelona,   ja ha bonifi-
cat la factura de l'aigua de més de
17.800 famílies en situació de
vulnerabilitat, amb una inversió
superior als 6,8 milions d'euros. 

Segons ha explicat l’Ajunta-
ment de Viladecans a través
d’un comunicat, fins al dia d’a-
vui s’han atorgat ajuts a un total
de 652 famílies, a les quals s'han
destinat més de 319.000 euros.

La reforma del carrer del 
Sol no allunya l’incivisme

URBANISME4Amb l’objectiu
que els cotxes no estacionin en
la zona de vianants del carrer del
Sol, l’Ajuntament ha dut a terme
un projecte de reforma en el
qual s’han instal·lat pilons, jar-
dineres i bancs, pintats amb
motius solars i planetaris. 

Tot i que aquest tram com-
près entre Jaume Abril i Sant Isi-
dre és de prioritat pels vianants,
la proximitat de l’Escola Sagra-
da Família i la manca d’aparca-

ment al nucli antic provocaven
que el carrer del Sol estigués per-
manentment amb vehicles es-
tacionats il·legalment. Malgrat la
reforma, aquesta situació no ha
canviat i els conductors hi con-
tinuen estacionant. Més enllà
dels objectius de mobilitat, al-
guns veïns també han criticat la
reforma perquè la consideren
molt estrident i que no respecta
els elements patrimonials his-
tòrics del centre de la ciutat.

Successos | Un jove mor després d’una festa a elrow
Un jove de 21 anys va morir de sobredosi diumenge dia 16 al matí a l’Hospital de Bellvitge, on va ser traslladat

des de la discoteca elrow. Segons fonts policials i testimonis, tot indica que la causa de la mort va ser una sobre-
dosi de pastilles d’èxtasi. Dues persones més van ser ateses a l’hospital amb símptomes de sobredosi i una quar-

ta va ser atropellada per un cotxe a la C-31. Els Mossos van detenir aquest últim per portar drogues a sobre.
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SUCCESSOS4El tiroteig que va
tenir lloc davant del Tanatori de
Gavà i Castelldefels va tenir els
veïns i les autoritats amb l’ai al cor
durant hores, fins que finalment
els Mossos van detenir Jorge Ca-
sas, presumpte autor del crim. 

Els fets es van produir quan
la policia local va rebre l'avís
per part d’un treballador d’una
nau industrial de la zona, que
alertava que hi havia un home
amb una bossa negra rondant al
voltant del tanatori. Una patru-
lla d'agents es va desplaçar fins
al lloc i va demanar identificar-
se al sospitós, que vestia amb sa-
marreta i pantalons negres i una
gorra. Segons han relatat diver-
sos testimonis presencials, un
agent es va acostar a peu a l'in-
dividu i li va demanar la docu-
mentació, i en aquest moment ell
va treure una arma –de fabrica-
ció txecoslovaca i similar a un Ka-
làixnikov– i va disparar els dos
agents. Segons ha informat la po-
licia, en concret va efectuar cinc
trets contra els dos efectius. L’a-
gent que estava a l'interior del
cotxe va intentar fer marxa en-
rere per fugir però també va
quedar ferit.

El policia que es va acostar al
sospitós a peu va rebre l'impac-
te de bala al genoll, mentre que
el sergent que es va quedar al
cotxe va ser ferit de bala a la cara.
Fonts mèdiques expliquen que el
projectil li va travessar el coll i li
va danyar la vena caròtida. L’a-
gent encara s’està recuperant
de les ferides molt greus a 
l'Hospital de Bellvitge. 

Després d’atacar els agents,
l'agressor va fugir en un vehicle.
Els Mossos van aconseguir loca-

litzar-lo a l'altura de Sitges i van
disparar sis trets al vehicle. Dos
van ferir l’home en un braç i en
una cama, però tot i així va poder
continuar la fugida. L'home va
arribar a Canyelles, on va inten-
tar ocultar-se en la urbanització
La Muntanya de Mar. Allà va
abandonar el cotxe, en el qual els
Mossos van trobar molta muni-
ció. Finalment, l'helicòpter de la
policia va localitzar l'individu
mentre fugia a peu. Poc temps
després, els agents el van detenir
en plena muntanya i el van tras-
lladar a l'Hospital Clínic.

HISTORIAL DE CRIMS
La investigació dels Mossos ha po-
gut relacionar el detingut amb un
homicidi comès el dia 29 de juny
a Vilanova i la Geltrú –on també
va resultar ferida una dona–i amb
la mort d'un home –el seu exso-
gre, el qual estava sent velat al ta-
natori de Gavà– amb arma de foc
al seu domicili de Miami Platja di-

lluns 3 de juliol. Així, la policia li
imputa dos delictes d'homicidi
consumat i tres en grau de temp-
tativa amb resultat de lesions
greus per arma de foc. 

EL CONSISTORI PREN PART
L’Ajuntament de seguida va en-
gegar un dispositiu de comuni-
cació per tal d’informar els veïns
de tot el que estava passant, i l’al-
caldessa, Raquel Sánchez, va có-
rrer a desmentir els rumors de
que es tractava d’un atac terro-
rista. El consistori ha informat
que es personarà com a acusació
particular en el procediment ju-
dicial que s’obrirà contra el pre-
sumpte autor dels trets i també
reclamarà responsabilitats civils
i possibles indemnitzacions per
als dos agents ferits.

Per la seva banda, el suposat
agressor –de 44 anys, natural de
Calafell i sense antecedents pe-
nals– va ser ingressat a la unitat
psiquiàtrica de Brians-1.

El policia que va quedar-se el cotxe va patir ferides greus. Foto: @RaulYeste

Commoció pel tiroteig al
tanatori que va ferir dos policies

» El consistori es personarà com a acusació contra l’agressor
» Els fets van tenir la comarca en alerta durant un parell d’hores

Els veïns aproven el projecte
per a la Unió de Cooperadors

EQUIPAMENTS4Finalment, l’e-
difici de la Unió de Cooperadors
serà un centre per a la innova-
ció econòmica, tal com pretenia
l’Ajuntament. El procés partici-
patiu engegat ha validat el pro-
jecte inicial, i les persones par-
ticipants van acabar de definir
els espais que tindrà aquest his-
tòric edifici. 

La Unió comptarà amb un
espai d’acollida, comunicació i
relació, una sala polivalent, se-
minaris, reunions o jornades i,
entre altres, un servei de suport
a la gestió de projectes, espais de

treball i reunions, un laborato-
ri cooperatiu i plataforma de
consum, servei de bar-restaurant
on es formarà en l’àmbit del
consum responsable, produc-
tes de proximitat i km 0, i una te-
rrassa com un espai de relació. 

Segons ha explicat l’Ajunta-
ment, l’equipament estarà en
xarxa amb altres espais i expe-
riències territorials i europees en
els àmbits de la innovació, l’e-
conomia i la inclusió. Ara es
crearà la figura del Comissionat
que s’encarregarà d’impulsar els
projectes que acollirà l’edifici.

El pla d’inversions ascendeix
als 25 milions d’euros

ECONOMIA4L'Ajuntament in-
crementarà les inversions en
equipaments i en espai públic
previstes per a aquest mandat i
posarà en marxa noves actua-
cions, gràcies a l'aplicació del ro-
manent de tresoreria amb què
ha tancat els comptes de l'any
2016 i que ascendeix a més de
5.300.000 euros. 

D'acord amb la legislació vi-
gent, aquest saldo positiu s'ha de
dedicar primer a assegurar el pa-
gament dels proveïdors en els
terminis legals i, un cop com-
plerta aquesta condició, a tornar

el deute. Així, el govern munici-
pal destinarà 200.000 euros a
amortitzar més crèdits per avan-
çat, un fet que situa l'endeuta-
ment municipal al 67,74%. Com-
plerts aquests requisits, els diners
restants es destinaran a despeses
generals i corrents per import de
349.464 euros, i finançar noves
inversions per valor d’1.396.220
euros. D'aquesta manera, el vo-
lum total del Pla d'Inversions,
inicialment fixat en 23,5 mi-
lions, passa a situar-se prop dels
25 milions d'euros, segons ex-
plica el consistori.

Comunitat | Una xarxa anti-rumors per combatre el racisme 
El consistori ha posat en marxa la Xarxa aturem els rumors, un projecte que neix amb l’objectiu de 

trencar amb els rumors que sovint circulen a la nostra societat. Rumors que estan relacionats amb
persones, grups o esdeveniments sense que es demostri la veracitat dels mateixos. Amb aquesta 

Xarxa es vol incidir i crear consciència en temàtiques relacionades amb els drets humans.  
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EQUIPAMENTS4Els veïns ja han
pogut conèixer el projecte del
nou centre cívic de la ciutat, que
s’ubicarà a l’edifici municipal si-
tuat a la cantonada dels carrers Lo
Gaiter del Llobregat i Prat, davant
dels jardins del cementiri vell.
L’Ajuntament va organitzar una
presentació on va donar a conèi-
xer l’equipament, que tindrà uns
2.700 metres quadrats, dividits
en tres plantes més el vestíbul, i
comptarà amb espais polivalents
per fer tallers i activitats, espai per
a la gent gran, un equip d’atenció
de serveis socials, un magatzem
per a l’arxiu municipal, servei
de bar, i locals per entitats. 

Actualment ja s’estan fent
treballs d’enderroc de l’edifici ac-
tual, i el consistori preveu que
després de la Festa Major es co-
menci la construcció del nou
equipament, que no serà des de
zero sinó que aprofitarà gran
part de la infraestructura de
l’antic edifici municipal. Tot ple-

gat, podria significar que a finals
del pròxim any el centre cívic ja
estigui llest i es converteixi en el
tercer equipament municipal
d’aquestes característiques, des-
prés dels de Jardins de la Pau i
Ribera Baixa. El consistori con-
sidera que aquest centre donarà
servei a la zona del nucli antic.

Per tal d’implicar a la ciuta-
dania des d’un bon principi amb
aquest equipament, l’Ajunta-

ment vol treballar amb els veïns
els usos definitius que tindrà el
centre. Per aquest motiu aques-
ta tardor se celebraran diverses
reunions per tal que la ciutada-
nia traslladi propostes i ajudi a
identificar noves necessitats que
podria cobrir aquest nou espai. 

S’haurà de veure, però, com
l’administració farà encabir les
propostes ciutadanes dins d’un
projecte a priori tan definit.

L’edifici està ubicat al carrer Lo Gaiter del Llobregat amb Prat. Foto: Google

El nou centre cívic podria 
estar enllestit a finals del 2018

» Després de la Festa Major començaran les obres a l’edifici 
» L’Ajuntament vol valorar-ne els usos de la mà dels ciutadans

Funeral simbòlic per
l’enderrocament de l’Artesà

PROTESTA4Nou acte de pro-
testa en contra del projecte d’en-
derrocament de l’antic Teatre de
l’Artesà. Veïns del municipi van
celebrar un funeral simbòlic del
centre, convocat per la platafor-
ma Aturem l'enderroc, salvem
l'Artesà. Segons fonts de la pla-
taforma, l'acte va comptar amb
la participació d'un centenar de
veïns i va començar a la Plaça
Catalunya per recórrer diver-
sos carrers de la ciutat fins al Te-
atre de l’Artesà, on actualment
s'estan efectuant les obres d'en-
derroc d'aquest edifici moder-

nista del 1919. Els participants
van assistir-hi de negre en sen-
yal de dol i al final de l'acte es va
fer una ofrena floral davant del
mateix teatre. Durant el seguici
pels carrers de la ciutat es van lle-
gir diversos textos crítics amb l'e-
quip de govern i es va fer una pa-
rada a la Plaça de la Vila, on es
va llegir un manifest i es va fer
una primera ofrena simbòlica a
la porta de l'Ajuntament. 

Aquest és el darrer acte de
protesta després de mesos de
mobilitzacions i de recollir su-
ports i difondre el conflicte.

Els veïns decidiran la inversió
d’un milió d’euros cada any

PARTICIPACIÓ4L’Ajuntament
ha posat en marxa el projecte de
pressupostos participatius, que
destinarà un milió d'euros cada
any entre 2017 i 2019, per tal que
la ciutadania decideixi com in-
vertir-los.  Les inversions supo-
saran, bàsicament, la creació o
reparació d'infraestructures o
d'espais públics de competència
municipal, i en cap cas han de
ser serveis o activitats concretes.  

Per poder participar en
aquest procés cal estar empa-
dronat al Prat i tenir almenys 16
anys. A banda de les persones a

títol individual també hi poden
participar associacions inscrites
al Registre Municipal d'Entitats.
El procés s’ha obert aquest juliol
i fins al 15 de setembre els veïns
i veïnes podran fer propostes
d’inversió al web municipal. 

A partir d’aquí, el consistori
farà una tria de les propostes que
siguin viables tècnicament, i les
disposarà a votació de la ciuta-
dania durant el pròxim mes de
desembre. Les guanyadores es
portaran a terme durant el se-
güent any, abans de començar el
procés de nou.

Macaco fa un videoclip a 
la platja a favor dels refugiats

MÚSICA4La platja del Prat ha
estat un dels escenaris del nou
videoclip del cantant colomenc
Macaco, el qual ha volgut de-
nunciar els incompliments de la
Unió Europea en l’acollida de re-
fugiats, i assenyalant el Mar Me-
diterrani com una gran fossa
comuna per culpa de la inope-
rància dels governs. 

La cançó es diu Red Alerta,
i l’interpreta conjuntament amb
altres artistes de renom com

Tote King, Green Valley, Aziza
Brahim i Shahira Amin. Els be-
neficis que s’obtinguin amb
aquesta cançó aniran destinats
al CEAR (Comisión Española
de Ayuda al Refugiado), entitat
que des del 1979 defensa el dret
d'asil i els drets humans, pro-
movent el desenvolupament in-
tegral de les persones refugiades
que fugen de conflictes bèl·lics o
de violació de drets humans, i es
troben en risc d'exclusió social.

Mobilitat | Restriccions de trànsit per anar a la platja
La Policia Local ha decidit que en determinats moments de l'estiu, principal-

ment en caps de setmana al voltant de les 11, es tancarà al trànsit el camí de la
platja. El tancament es farà quan l'aparcament de la platja estigui ple o a punt

d'omplir-se, per evitar col·lapses a la zona litoral i controlar millor l’accés.
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Tendència | L’Outlet vol arribar al 10% de visitants turistes a l’estiu
The Styles Outlet de Viladecans vol finalitzar l’estiu arribant a la xifra del 10% de turistes que visiten
el centre comercial. Aquest és l’objectiu que s’ha marcat la gran superfície després de comunicar que
durant els primers vuit mesos d’obertura ha registrat un 5% de visitants turistes. Des del centre han
explicat que gran part dels turistes que reben són de l’Amèrica Llatina, d’Àsia i de la resta d’Europa.

Comerç

Les rebaixes, aquella pràctica
comercial que vam importar
dels Estats Units pels volts dels
anys 40 del segle passat, no
viuen els seus millors moments. 

Arran de la liberalització d’a-
quest període promulgada pel
govern espanyol el 2012 i de la
suspensió per part del Tribunal
Constitucional de la llei catalana
de comerç, les dates oficials i tra-
dicionals d’inici –7 de gener i 1
de juliol– s’han esfumat i la in-
certesa ha crescut tant entre els
botiguers –que no saben quan
han de començar a fer des-
comptes– com entre els clients. 

Per tot plegat, estan tocant
fons les rebaixes? Segueixen
tenint sentit avui dia, quan, a
més, els hàbits de compra tam-
bé estan mutant?

“Estan matant les rebaixes”,
respon a aquesta publicació Emi-
liano Maroto, secretari general
de l’Agrupament de Botiguers i
Comerciants de Catalunya
(ABC). Maroto defensa aquest
posicionament criticant les mar-
ques i botigues que fan ofertes tot
l’any i la disbauxa normativa.

I és que, a falta d’una norma
que marqui l’inici oficial de les
rebaixes –la nova llei de comerç
que tramita el Parlament no es-
tableix dues dates d’arrencada,
sinó que només recomana les
tradicionals–, gran part dels co-
merciants catalans van optar
per engegar la campanya d’o-
fertes un dia abans, divendres 30
de juny, per evitar coincidir amb
l’operació sortida del juliol. Ma-
roto, però, no ho veu igual.
“Quan s’avancen les rebaixes és
que no hi ha bones previsions i
es volen maquillar xifres”, la-
menta. “Cal una normativa cla-
ra que estableixi quan s’han de

fer les rebaixes”, apunta, alhora
que clama perquè els comer-
ciants facin front comú per de-
fensar la campanya. 

Sigui com sigui, els botiguers
han tornat a penjar el cartell de
‘rebaixes’: no hi ha alternativa.

MÉS VENDES I LLOCS DE FEINA
Hagin començat el 30 de juny o
l’1 de juliol, les rebaixes d’estiu
d’enguany es presenten com una
oportunitat de millorar els re-
sultats del 2016, segons les pre-

visions inicials. La Confederación
Española de Comercio (CEC)
va augurar a principis de mes
que la campanya de descomptes
d’estiu finalitzarà amb un aug-
ment de les vendes del 2% res-
pecte de l’any passat –del 5% a
les zones turístiques–. Amb les
primeres dades a la mà després
d’un parell de setmanes de cam-
panya, les previsions no han va-
riat i se situen també al voltant
del 2-3%, segons informen des
de l’ABC, tot i que en un princi-

pi van preveure que l’augment
seria del 5%. “Hi ha zones molt
castigades i unes altres, les més
turístiques, que aguantaran mi-
llor”, explica Emiliano Maroto. 

I pel que fa a l’ocupació? Se-
gons Adecco, les rebaixes d’estiu
finalitzaran havent creat un 7%
més de llocs de feina que l’any
passat. Per comunitats, Cata-
lunya és la segona on més crei-
xeran els contractes de rebaixes,
un 10%, mentre que a Barcelona
es crearan 23.700 llocs de treball. 

Rebaixes (malgrat tot)
» La incertesa legal i els descomptes que ja es fan tot l’any posen en dubte la necessitat de fer rebaixes
» Els comerciants reconeixen que la campanya està “difuminada” però reclamen una llei que les reguli

Francisco J. Rodríguez
BAIX LLOBREGAT

ENSENYAMENT4Tancament de
menjadors escolars, augment
de les ràtios d’alumnes per aula,
males condicions laborals dels
docents... El Fòrum Social del
Baix Llobregat, que agrupa di-
verses entitats comarcals, ha
denunciat a través d’un comu-
nicat les conseqüències que en-
cara s’estan patint avui dia en
l’àmbit de l’ensenyament per
culpa dels anys de retallades. Per
exemple, denuncien que la com-

pactació horària als instituts ha
suposat el tancament dels men-
jadors escolars en la majoria de
centres i, al mateix temps, la su-
pressió de la major part dels
ajuts que s'oferien. 

Segons el Fòrum Social, s'han
sol·licitat més de 12.000 beques
menjador a la comarca, però la
majoria dels ajuts només co-
breixen el 50% de l'àpat. També
han recordat que a la meitat dels
30 municipis hi ha barracons. 

MEDI AMBIENT4El veto a la
circulació de vehicles contami-
nants a Barcelona que ha im-
pulsat l’Àrea Metropolitana es
veu amb escepticisme per part
de les ciutats de la comarca.
Durant el tercer Consell de Mo-
bilitat de l'AMB, es van presen-
tar les primeres proves pilot de
zones de baixes emissions locals
als municipis de Castelldefels,
Sant Boi de Llobregat, Sant Just
Desvern, Sant Cugat del Vallès i
Badalona, els quals estan des-
envolupant projectes de mobili-
tat que implicarien restringir la
circulació de vehicles en certes
zones de la ciutat. 

Malgrat això, almenys les
ciutats del Baix Llobregat ja han
assenyalat que els projectes que
estudien no van tan lluny com la
prohibició de Barcelona, sinó
que es limitaran a controlar l’ac-
cés a diversos carrers del nucli
antic i a afavorir l’ús del trans-
port públic per reduir el trànsit

en general. Així ho ha explicat
l’Ajuntament de Sant Boi, que en
un comunicat assenyala que “no
es planteja fer cap restricció del
trànsit ni molt menys establir
cap sanció”, sinó que simple-
ment s’han adherit a aquesta ini-
ciativa de l’AMB per tal d’estu-
diar mesures per millorar la
qualitat de l’aire al municipi. 

L’Ajuntament de Castellde-
fels ha explicat que tampoc pre-

tén vetar cap vehicle, però sí que
estudiaran la peatonalització de
certs carrers i la millora de l’a-
parcament a l’estació i la cons-
trucció de més aparcaments a la
perifèria de la ciutat. 

Per últim, l’Ajuntament de
Sant Just ha explicat que sí que
limitaran la circulació de vehicles
però a nivell general i no per grau
de contaminació, en diversos
carrers del nucli antic.

Castelldefels també invertirà en la millora del pàrquing de l’estació. Foto: Google

El Delta matisa el veto de l’AMB
als vehicles contaminants

El Fòrum Social recorda 
els efectes de les retallades

Turisme | 31 nous punts d’informació turística al Baix
L’Oficina de Turisme de Castelldefels, l’Outlet de Viladecans o el restaurant 

Ona Nuit del Prat han estat acreditats com a Punts d’Informació Turística del 
Baix Llobregat. En total se n’han acreditat 31, per tal d’ampliar la xarxa amb espais 
d’interès comarcal on ara, a més, s’hi oferirà informació turística a nivell comarcal.
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4La Diputació de Barcelona ha
portat a terme l’innovador ‘Estudi
de reputació online de les platges
de la demarcació de Barcelona
2016’, el qual reflecteix, amb un ín-
dex de 8,47 sobre 10, l’elevada sa-
tisfacció respecte de “l’experiència
platja”. Això vol dir que els usuaris
de la xarxa han posat un notable
alt a les platges dels municipis del
litoral barceloní, que com cada any
reben el suport de la Diputació de
Barcelona per garantir-ne la se-
guretat i la salubritat. 

Aquest any 2017 la corporació
hi ha destinat 830.000 euros en el
marc de la campanya “Cuida les
platges i Cuida’t tu”, que promou
l’ús responsable de les platges, as-
segurant-ne la correcta vigilància
i la neteja adequada i, per altra
banda, conscienciant-ne els usua-
ris a través de recomanacions
bàsiques per gaudir de les platges
de manera sostenible.

Amb tot, la bona valoració de
les platges, segons aquest estu-
di del Laboratori de Turisme de
la Diputació –elaborat dins de l’à-

rea d’innovació en intel·ligència
turística per a la millora de la
competitivitat de les destina-
cions de la costa i que es basa en
el big data–, és una constant en
gran part del territori i és una re-

alitat tant entre els turistes es-
trangers com entre els visitants
locals. Per altra banda, la pun-
tuació emesa pels turistes de la
resta de l’Estat –molt especial-
ment a la ciutat de Barcelona– és
menys elevada, tot i que també
és positiva. 

Per realitzar aquest estudi
s’han analitzat més 270.000 con-

tinguts generats pels turistes i vi-
sitants, en relació a més de 120
platges de 26 destinacions, els
quals han estat compartits pels
usuaris en plataformes de refe-
rència a internet, tant a les xarxes
socials genèriques com en altres
d’especialitzades.

La reputació de les platges
de la Destinació Barcelona està
molt distribuïda entre les dife-
rents plataformes online que s’han
analitzat, cosa que és interessant
per multiplicar les opcions de
captació de nous visitants, però
que, alhora, és també el principal
desafiament per als gestors de les
destinacions que vulguin portar a
terme un seguiment de la seva
imatge a internet.

PLATGES TRANQUIL·LES
Des d'un punt de vista qualitatiu,
en general les platges de l’en-
torn de Barcelona són valorades
en termes de tranquil·litat i de
qualitat de la sorra i de l’aigua. Una
bona destinació per renovar-se i
afrontar l’any amb energia.

Unes platges de primera
» Les platges de la demarcació de Barcelona comencen la temporada amb un 8,4 de valoració

» La Diputació aporta 840.000 euros per garantir la seguretat i la salubritat de les zones de bany

4Els 830.000 euros que Salut
Pública de la Diputació ha desti-
nat als municipis costaners de la
demarcació –excepte Barcelona–
serveixen per garantir-hi el servei
de salvament i socorrisme –amb
l’objectiu de prevenir accidents
tant a la sorra com a l’aigua–. A
més, també ajuden a finançar el
lloguer i el manteniment del ma-
terial sanitari i de vigilància, sal-
vament i socorrisme, i les cam-
panyes d'educació i informació re-
lacionades amb la protecció i la
promoció de la salut a les platges. 

En aquest sentit, la Diputació fa-
cilita retolació i banderoles per a la

identificació dels llocs de socors i
para-sols; polseres per identificar els
infants i facilitar la seva trobada en
cas de pèrdua i cartells informatius
de l’estat de la mar i de la radiació
ultraviolada per als usuaris.

També ofereix material de sen-
sibilització sobre l’ús responsable
d’aquests espais, com ara el des-
plegable amb informació sobre
mesures de protecció solar, de
bany segur i de tractament per pi-
cada de medusa i el conte Els pi-
rates de la platja, que permet que
els infants coneguin, de manera lú-
dica, els riscos que hi ha a la plat-
ja i els aprenguin a minimitzar.

Suport ampli als municipis

La Diputació aposta

pel big data per una

millor competitivitat 

de les platges

Serveis

@diba

La Diputació dedica 830.000 euros a garantir la qualitat i la seguretat de les platges. Fotos: Josep Cano i Gonzalo Sanguinetti/ Diputació de Barcelona
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AGENDA D’ESTIU
agenda@comunicacio21.com

DIMECRES 26 DE JULIOL
18:00 La nova xerrada del cicle Tertúlies Dones:

trenquem mites i creences s’anomenaràLes re-
lacions de parella: quan funcionen i quan no.
/ Centre Cívic Els Canyars.

DIMECRES 19 DE JULIOL
20:00 La Josep Soler Vidal serà l’escenari de l’Es-

pectacle poètic i musical de Poet-mus en el
marc del cicle Juliol a la fresca. / Biblioteca
Josep Soler Vidal.

DIJOUS 7 DE SETEMBRE
11:30 Els emprenedors de la ciutat i de la co-

marca tindran una cita obligatòria amb la ses-
sió Vols crear el teu propi negoci? / Centre de
Suport a l'Empresa (CSE).

21, 22 I 23 DE JULIOL
Tarda L'agrupació Cultural Mossèn Cinto Ver-

daguer farà les darreres tres representa-
cions de Somriures i llàgrimes, que expliquen
una història a l’Àustria prèvia a la Segona Gue-
rra Mundial. / Centre Cultural Sant Joan.

DIJOUS 10 D’AGOST
22:00Un monstruo viene a verme, la darrera gran

pel·lícula de Juan A. Bayona, serà una de les
protagonistes del Cinema a la fresca. / Parc
de la Marina.

DIMECRES 19 DE JULIOL
22:30 Una nit per riure sense parar. Sil de Cas-

tro, de Comedy Central, s’encarregarà de la prò-
xima sessió de monòlegs a la ciutat. / Cèn-
tric Espai Cultural.

DIJOUS 27 DE JULIOL
10:30 El amor en tiempos del cólera, de Gabriel

García Márquez, serà el pròxim títol seleccionat
per al Club de lectura Aprenem llegint. / Bi-
blioteca Antonio Martín.

DIUMENGE 30 DE JULIOL
CASTELLDEFELS Partit de futbol de la prime-

ra ronda de la Copa Catalunya absoluta en-
tre la UE Castelldefels i l’FC Santfeliuenc
(19:30). / Els Canyars.

CASTELLDEFELS EL PRAT ESPORTSVILADECANSGAVÀ

El grup Macondo, un dels habituals als
bucs d’assaig, encetaran el setembre
musical amb un concert dels seus
millors temes. / La Capsa.

Macondo encetarà la 
música al mes de setembre

Divendres 1 de setembre a les 22:30

Històries paral·leles. 1917-2017. Roca
a Gavà i Viladecans, la mostra de la his-
tòria de la companyia, es podrà visi-
tar fins a finals del mes que ve. / Mu-
seu de Gavà.

Continua en marxa la 
mostra ‘Històries paral·leles’

Fins al 28 d’agost

El Prat diu adéu al torneig 
nocturn de Futbol Five

Dimecres 19 de juliol a les 18:30

Buscando a Dory, una de les seqüel·les
de la popular Buscando a Nemo serà un
dels títols del cicle Cinema entre pal-
meres. / Plaça Platja de les Palmeres.

Castelldefels es 
prepara per buscar Dory
Dijous 31 d’agost a les 22:00

EL PRAT El dia 19 serà el darrer en el
qual es jugaran els partits del torneig
nocturn en el format de Futbol Five. /
CEM Sagnier.

El Prat | L’asturià Arturo Álvarez dirigirà el sènior del CB Prat
Ja hi ha relleu per a Roberto Sánchez. L’asturià Arturo Álvarez ha estat l’escollit per dirigir

el primer equip del CB Prat la temporada que ve i ja està treballant en la preparació de la 
pretemporada. En una entrevista als mitjans del club, Álvarez va assegurar que l’objectiu

de cara a la temporada que ve és millorar la tretzena posició que es va assolir el curs passat.

BAIX LLOBREGAT4La comarca
tindrà un pes específic en la com-
posició del grup 5 de la Tercera di-
visió del curs que ve i cinc equips
de la comarca jugaran en aques-
ta categoria.

El darrer que s’ha ‘incorporat’
és el Gavà, que per mèrits espor-
tius hauria de jugar a Segona B,
però per culpa dels impagaments
que la plantilla, el cos tècnic i el
personal del club arrossega des de
fa uns mesos ha patit un descens
administratiu (la plaça del club a
la categoria de bronze és per al Pe-
ralada). De fet, el passat dia 16 el
club va emetre un comunicat en
el qual la junta de Manuel Ma-
niega assegura diu que “ha arribat
el moment de fer un pas al costat”
i a “parlar de forma positiva i arri-
bar a culminar un procés de can-
vi sempre que això no interferei-
xi amb el dia a dia del club”. La pe-
tició que fa l’actual junta per di-
mitir és “un projecte seriós i amb
solvència econòmica que doni
estabilitat al club”. 

Esportivament, el club va pre-
sentar el seu projecte, liderat per
Joan Màrmol, el passat dia 17,
amb feina per fer per reconstruir
la plantilla (referents com Boris
Garrós, Nico Kata, David Jiménez
o Sascha Andreu ja han anunciat
que abandonen l’entitat). El club
ha quedat exempt de jugar la
primera ronda de la Copa Cata-
lunya absoluta, de manera que
l’estrena en competició oficial
serà el primer cap de setmana d’a-
gost contra el vencedor de l’en-
creuament entre Castelldefels i
Santfeliuenc. Els blaugrana tam-
bé jugaran la tercera Copa Baix
Llobregat, que començarà el 8 d’a-
gost a Cornellà.

Menys convulsa està sent la
pretemporada de la UE Castell-
defels, que el passat 14 de juliol va
anunciar una de les bombes de
l’estiu, l’arribada del veterà da-
vanter Santi Triguero. El punta vi-
lanoví ha estat la darrera incor-
poració de l’ambiciós projecte
groc on també hi haurà noms com

Pedro Bilbao, Dani Ortiz o Eric
Pacheco. Els de Miki Carrillo co-
mençaran el seu debut en les
competicions oficials el diumen-
ge 30 d’aquest mes en la prime-
ra ronda de la Copa Catalunya
contra un altre dels equips de la
comarca que també serà rival
dels grocs a Tercera, el Santfe-
liuenc. Altres compromisos dels
castelldefelencs durant la pre-
temporada seran la Copa Baix

Llobregat, el Torneig d’Històrics,
el partit de la Festa Major contra
la UD Vista Alegre i un amistós
contra el CF Igualada.

Per últim, l’AE Prat serà un
dels candidats a lluitar per tornar
a la categoria de bronze del futbol
estatal. Els potablava han acon-
seguit perfilar la plantilla per al
curs 2017-18 amb nou renova-
cions i 10 incorporacions, mentre
que Pedro Dólera i el seu segon,

Dani Contreras, continuaran di-
rigint la nau. Els pratencs van tor-
nar als entrenaments el passat dia
17 i el dia 23 ja es posaran a pro-
va contra la UE Cornellà. El debut
en la Copa Catalunya serà el dis-
sabte 29 a Terrassa, mentre que
la resta de les cites de la pretem-
porada blanc-i-blava, abans de l’i-
nici de la lliga, serà la Copa Baix
Llobregat i els partits contra el San
Cristóbal, el Manresa i el Reus B.

El Baix, protagonista a Tercera
» El descens administratiu del Gavà comporta que cinc equips de la comarca jugaran a la categoria

» Els clubs segueixen reforçant-se i el Castelldefels incorpora el veterà golejador Santi Triguero

La temporada és a punt de començar per als equips de la comarca. Fotos: AEP i FCV
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A Espanya arriba el tsunami.
Tots sabem que les pensions ja
no es revaloren amb l'IPC
(Índex de Preus de Consum),
que perden poder adquisitiu
cada any, que el Fons de Re-
serva de la Seguretat Social s’a-
caba aquest mateix any i que el
propi Estat diu que a Espanya
fins al 2022 es generarà un
forat anual de 15.000 milions a
la Seguretat Social. El resum és
que a Espanya, amb aquest
tsunami, veurem com baixen
les pensions. Any rere any l’es-
tat espanyol menystindrà la
dignitat dels seus jubilats.

Quan arriba un tsunami el
millor és protegir-se en terres

més altes i en aquest cas Catalu-
nya, té un 25 per 100 menys d’a-
tur, amb salaris més alts (que són
els que paguen les pensions)... i
disposa d’una economia més sò-
lida i diversificada. El futur estat
serà plenament solvent.

Amb el nou estat, a Catalu-
nya tindrem una oportunitat
per recuperar la dignitat de per-
ceptors de prestacions, pensio-
nistes i futurs pensionistes. 

Aquesta oportunitat la tin-
drem votant Sí en el referèn-
dum que farà de Catalunya un
nou estat independent.

David Ros,
economista i jubilat

Opinió

Quan arribi el tsunami en les prestacions 
públiques millor que ens agafi 
a la muntanya que a la platja

Pensions, arriba 
el daltabaix
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